

RESOLUTIONS

adopted by the Council
at its thirtieth session

2137 (XXX). Examination of conditions in Nauru

The Trusteeship Council,

Having heard the statements of the special representative of the Administering Authority and his answers with regard in particular to the question of water supply in Nauru,

Recommends that the Administering Authority consider the introduction in the island of a system of free water supply for the indigenous inhabitants of Nauru.

1217th meeting,
17 June 1963.

2138 (XXX). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1964

The Trusteeship Council,

Having decided to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territory of the Pacific Islands in 1964,

*Having decided*² that the Visiting Mission should be composed of Mr. F. H. Corner (New Zealand) as Chairman, Mr. (China), Mr. (Liberia) and Mr. (United Kingdom),

Having decided that the Visiting Mission should visit the Trust Territory early in 1964 for a period of approximately six weeks,

1. *Directs* the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the Trust Territory of the Pacific Islands towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter of the United Nations, and to pay special attention to the question of the future of the Territory in the light of the relevant sections of the Charter and the Trusteeship Agreement, bearing in mind the provisions of relevant Trusteeship Council and General Assembly resolutions, including resolution 1514 (XV) of 14 December 1960;

2. *Directs* the Visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussions in the Trusteeship Council and of resolutions adopted by it, to issues raised in connexion with the annual reports on the administration of the Territory, in the petitions received by the Council concerning the Territory, in the reports of the previous periodic visiting missions to the Territory and in the observations of the Administering Authority on those reports;

3. *Directs* the Visiting Mission to receive petitions, without prejudice to its acting in accordance with the

² See "Arrangements for the dispatch of a periodic visiting mission to the Trust Territory of the Pacific Islands in 1964", p. 4 below.

RÉSOLUTIONS

adoptées par le Conseil
à sa trentième session

2137 (XXX). Examen de la situation à Nauru

Le Conseil de tutelle,

Ayant entendu les déclarations du représentant spécial de l'Autorité administrante et ses réponses en ce qui concerne plus particulièrement la question de l'approvisionnement en eau à Nauru,

Recommande à l'Autorité administrante d'envisager l'installation dans l'île d'un système assurant gratuitement de l'eau aux habitants autochtones de Nauru.

1217ème séance,
17 juin 1963.

2138 (XXX). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1964)

Le Conseil de tutelle,

Ayant décidé d'envoyer une mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique en 1964,

*Ayant décidé*² que la Mission de visite serait composée de M. F. H. Corner (Nouvelle-Zélande), en qualité de Président, M. (Chine), M. (Libéria) et M. (Royaume-Uni),

Ayant décidé que la Mission de visite se rendrait dans le Territoire sous tutelle au début de l'année 1964 et que la visite durerait environ six semaines,

1. *Charge* la Mission de visite d'enquêter et faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies et d'accorder une attention particulière à la question de l'avenir du Territoire en tenant compte des Articles pertinents de la Charte et de l'Accord de tutelle, et en gardant présentes à l'esprit les dispositions des résolutions pertinentes du Conseil de tutelle et de l'Assemblée générale, y compris la résolution 1514 (XV) du 14 décembre 1960;

2. *Charge* la Mission de visite d'étudier, en s'inspirant selon qu'il y aura lieu des débats du Conseil de tutelle et des résolutions adoptées par le Conseil, les questions qui ont été évoquées lors de l'examen des rapports annuels sur l'administration du Territoire, dans les pétitions reçues par le Conseil au sujet du Territoire, dans les rapports des missions de visite périodiques qui se sont rendues précédemment dans le Territoire et dans les observations faites au sujet de ces rapports par l'autorité administrante;

3. *Invite* la Mission de visite à recevoir des pétitions, sous réserve qu'elle se conforme au règlement

² Voir ci-après "Dispositions à prendre pour l'envoi d'une mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique en 1964", p. 4.

rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

4. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable a report on its visit to the Trust Territory of the Pacific Islands containing its findings with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make.

1221st meeting,
24 June 1963.

2139 (XXX). Offers by Member States of study and training facilities for inhabitants of Trust Territories

The Trusteeship Council

Requests the Secretary-General of the United Nations to give the necessary instructions to the Director of the United Nations Information Centre at Port Moresby to take immediate measures, in consultation with the Administering Authority, to increase the distribution, by means of broadcasts and pamphlets as well as by other suitable means, of information regarding scholarships available through the United Nations for the inhabitants of the Trust Territory of New Guinea, so that the Secretary-General may include information on the results of these efforts in his report to the General Assembly at its eighteenth session.

1222nd meeting,
25 June 1963.

2140 (XXX). Examination of conditions in the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Having heard the statements of the representatives of the Administering Authority regarding the situation in the Trust Territory of the Pacific Islands,

Recalling its resolution 2006 (XXIV) of 29 July 1959, resolution 2063 (XXVI) of 5 May 1960 and particularly resolution 2135 (XXIX) of 5 July 1962,

Urges the Administering Authority to expedite a decision in the matter in keeping with the concern expressed in the above-mentioned resolutions of the Trusteeship Council.

1223rd meeting,
25 June 1963.

intérieur du Conseil, et à enquêter sur place au sujet de celles des pétitions reçues qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;

4. *Prie* la Mission de visite d'adresser au Conseil, aussitôt que faire se pourra, un rapport sur le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique où elle consignera ses constatations, ainsi que les observations, conclusions et recommandations qu'elle jugera bon de présenter.

1221ème séance,
24 juin 1963.

2139 (XXX). Moyens d'étude et de formation offerts par des Etats Membres aux habitants des territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle

Prie le Secrétaire général des Nations Unies de donner au Directeur du Centre d'information des Nations Unies à Port Moresby les instructions nécessaires pour qu'il prenne des mesures immédiates, en consultation avec l'Autorité administrante, pour assurer une plus large diffusion, au moyen d'émissions radiodiffusées et de brochures ainsi que par d'autres moyens appropriés, des renseignements relatifs aux bourses offertes aux habitants du Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée par l'intermédiaire de l'Organisation des Nations Unies, de manière que le Secrétaire général puisse rendre compte des résultats de ces efforts dans le rapport qu'il présentera à la dix-huitième session de l'Assemblée générale.

1222ème séance,
25 juin 1963.

2140 (XXX). Examen de la situation dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Ayant entendu les déclarations des représentants de l'Autorité administrante relatives à la situation dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique,

Rappelant ses résolutions 2006 (XXIV) du 29 juillet 1959, 2063 (XXVI) du 5 mai 1960 et, en particulier, la résolution 2135 (XXIX) du 5 juillet 1962,

Demande instamment à l'Autorité administrante de hâter le règlement du problème, en tenant compte de l'inquiétude exprimée dans les résolutions susmentionnées du Conseil de tutelle.

1223ème séance,
25 juin 1963.